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ÚVODNÍ SLOVO

V dnešním úvodníku bych chtěl napsat, co 
mi dělá radost a co starost. 
Radost mi dělá, když zažiji dobro, když se 
setkám s  dobrými lidmi, když se něco po-
daří, když někde vidím pokrok. Mám radost 
z našeho Salesiánského centra. Troufám si 
říci, že je to v Kobylisích taková oáza. Je to 
místo, kde se lidé mohou setkávat, kde se 
děti a mladí mají co naučit, kde dospělí mají 
příležitost sloužit a  kde všichni máme pří-
ležitost přiblížit se Bohu. Těší mě, že se in-
tenzivně připravuje přestavba vstupu. Mám 
radost, že mnozí z  vás na tuto rekonstruk-
ci významně přispíváte a  tím vyjadřujete 
podporu salesiánskému poslání. Dříve jsem 
psal, že náš salesiánský dům je budovou, 
která má mnoho vchodů, ale jedno společ-
né poslání. Těším se na chvíli, kdy společný, 
vstřícný, bezbariérový vstup bude ještě více 
zvát k  návštěvě a  bude vyjadřovat myšlen-
ku živého společenství, včetně společenství 
s Ježíšem. Dělá mi radost, když se setkávám 
s  lidmi, kteří dospívají lidsky i  křesťansky. 
Mám radost, když vidím účinky svátos-
tí – nejvíce to pozoruji u biřmování, u křtu 
a svátosti manželství. Dělá mi radost, když 
mnoho lidí nezištně slouží, ať už je to v péči 
o kostel, ve výuce náboženství, při liturgic-
ké službě, při farních a střediskových aktivi-
tách. Mám radost ze svých bratří salesiánů. 
Dělá mi radost, když děti rády chodí do kos-
tela, když jsou šťastné, když se rodiny spo-

lečně modlí. Je toho prostě mnoho a mnoho, 
co mi dělá radost.
A  co mě tíží, co mi dělá starost? Dělají mi 
starosti moje vlastní limity a  chyby. Dělá 
mi také starost, když se setkávám s lidskou 
zlobou. Když k sobě nejsme milosrdní, prav-
diví, vstřícní, když se vzájemně obviňujeme, 
pomlouváme a s napětím čekáme na chyby 
druhých. Trápí mě, když vidím lidi trpící, 
kterým nemohu pomoci. Trápí mě, když si 
mladí lidé nejrůznějším způsobem ničí život. 
Trápí mě, když v rodinách není láska, úcta 
a věrnost. Trápí mě lhostejnost. Trápí mě, že 
se v rodinách stydíme nebo neumíme bavit 
o Bohu. Trápí mě náboženská nevzdělanost 
a předsudky o křesťanství a církvi.
Pokud jste čekali, že budu psát o brambůr-
kách, pivu a politické situaci, tak jsem vás 
možná zklamal. Pokud jsem vás ale inspiro-
val k tomu, abyste se zamysleli nad tím, co 
vás těší a co trápí, a pokud za to dokážete 
Bohu poděkovat a poprosit o pomoc, pak to 
snad nebylo zbytečné. 

Všem vám žehnám. 
P. Martin Hobza

Co mě těší, co mě trápí. 
Milí čtenáři Kobylístku,

ÚVODNÍ SLOVO

ZPRÁVY Z FARNOSTI

Úterky u Terky
I v měsíci listopadu bychom Vás chtěli po-
zvat na pravidelná setkání mládeže u sva-
té Terezičky. 6. 11. bude na mši svaté od 
18.30 celebrovat P. Ládys Heryán a  poté 
bude mít promluvu na téma proč, kde a jak 
hledat Boží milosrdenství v  běžném živo-
tě. 20. 11. pak proběhne Třetí Úterek s naší 
skoronovou ministranstkou kapelou a  po 
ní bude následovat setkání pro všechny, 
kteří nemají a hledají nějaké společenství. 
Na minulém Třetím Úterku vznikl záro-
dek tohoto nového “spolča” a budeme rádi, 
když se k nám někdo další přidá. 4. prosin-
ce pak nás přijde navštívit na První Úte-
rek naše farnice, kterou můžete znát od 
svaté Kláry a která rozjíždí nové společen-

ství “Žít Laudato si”, Světla Hanke Jarošo-
vá. Ta nám více poví po mši svaté o  naší 
povinnosti křesťanů se starat o Boží stvo-
ření, a  jak můžeme i  my mladí na výzvu 
papeže Františka odpovědět. Ostatní úte-
rý v měsíci sice nebude organizovaný pro-
gram, protože je to čas pro naše skupin-
ky a společenství, ale i tak bude vždy mše 
svatá doprovázená kapelami. Rádi bychom 
Vám také popřáli, aby Vaše srdce v listopa-
dových dnech při vzpomínání na zemřelé 
byla vždy naplněná vírou v  milosrdenství 
našeho Pána.

Dominik Vachuda
dominik.vachuda@strediskokobylisy.cz

Telefonní číslo faráře

283 029 165
Případně je dostupný jiný kněz.
(lze volat i mimo úřední hodiny)

Kancelář faráře - hodiny pro veřejnost
pondělí 14.00 - 18.00
středa 9.00 - 12.00
pátek 9.00 - 12.00

Místnost za recepcí salesiánského domu.
(lze přijít bez předchozí domluvy)
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Agapé – bez práce nejsou koláče
O  nedělích je zvykem, že po deváté mši 
svaté mohou jít farníci na kávu, čaj a  ně-
jaké drobné občerstvení do farního sálu. 
Za příznivého počasí mají v  tu dobu děti 
k dispozici zahradu a fotbalové hřiště. Sa-
mozřejmě by tam měl s  nimi být někdo 
z  dospělých farníků. Agapé je příležitostí 
setkat se, navázat nebo prohloubit vzájem-
né vztahy. Je to také příležitost ke službě 
farnosti. Ideálem je, aby přípravu, průběh 
a úklid po agapé zajišťovaly skupinky 5-10 
osob. V  současnosti jsou to převážně růz-
ná farní společenství. Nějak jich ale ubývá. 
Proto vybízím všechny, kteří jsou ochotni 
jednou za půl roku nabídnout svoje neděl-
ní dopoledne této službě, ať se ozvou. Klid-
ně se mohou přihlásit jednotlivci. Když vás 
bude víc, dáte se dohromady. Společenství 
Cýrovců je ochotné zaškolit nové skupin-
ky. A to prakticky, že to s vámi jednou udě-
lají. Nemusíte se bát, že přijdete na mizinu. 

Káva, čaj, mléko i  sušenky jsou k dispozi-
ci. Pokud někdo peče buchty nebo namaže 
chleby, je to vítáno, ale není to podmínkou. 
Takže prosím, vyzývám, burcuji každého, 
kdo má možnost tuto drobnou službu ko-
nat, aby se ozval na farní mail farnost.ko-
bylisy@sdb.cz a  do předmětu napsal aga-
pé. Věřím, že bude pozitivní odezva.

Začne příprava na 1. svaté přijímání
Připomínám rodičům, kteří přihlásili děti 
na první svaté přijímání, že první setkání 
pro rodiče je v pondělí 
5. listopadu po večerní mši svaté přibližně 
od 19.10 hodin v kostele. Setkání bude tr-
vat asi 40 minut. Pokud jste ještě děti ne-
přihlásili, přijďte také, přihlášku můžete 
odevzdat při prvním setkání. Informace 
jsou na webu farnosti.

Děti se modlily za mír v rámci mezinárodní iniciativy: Milion dětí se modlí růženec.

Lektoři při nedělních mších
Podaří se to?
Jak už jste mohli číst v zápise z pastorační 
rady farnosti, chystáme se v  našem kos-
tele zavést lektorské služby při nedělních 
mších svatých. Chtěli bychom začít od 1. 
neděle adventní, tedy od prosince 2018. 
Co nás k tomu vede? Jsou to důvody prak-
tické i pastorační. Jednak je dost náročné 
před každou nedělní mší hledat ochotné 
a schopné čtenáře, jednak je lepší, když si 
čtenář může připravit čtení v předstihu už 
doma. A  to je vlastně už i  ten důvod pas-
torační. Pokud se vystřídá při čtení víc lidí 
než doposud, a pokud si budou čtení doma 
připravovat, je pravděpodobné, že jak čte-
náři, tak posluchači budou moci prohlou-
bit svůj vztah k Božímu slovu. 

Hledání lektorů
Nejdříve chceme najít schopné a  ochotné 
čtenáře. K tomu budou sloužit lístky, které 
najdete uprostřed kostela. Po jejich vyplně-
ní je můžete vhodit do bílé schránky u dět-
ské nástěnky. Co na lístku bude? Nejprve 
je tam v krátkosti uvedeno, co čtenář musí 
splňovat: Předpokladem k této službě je lás-
ka k Božímu slovu. Protože čtení při liturgii 
je veřejný úkon církve, je také podmínkou 
být pokřtěným křesťanem. Dále se vyža-
duje schopnost zřetelného a  srozumitelné-
ho přednesu. Vítáni jsou i čtenáři z řad dětí 
a mládeže. Součástí zařazení mezi nedělní 
lektory je ochota vyzkoušet si mimo boho-
službu četbu od ambonu za přítomnosti od-
borníka. Jde o to, že při této zkoušce může-
me dostat zpětnou vazbu, různá praktická 
doporučení a  rady. Především noví čtenáři 
si mohou vyzkoušet, jak se mluví do mik-
rofonu, jak změnit přednes, když je kostel 
plný lidí, anebo jich je tam málo. Věřím, že 
se neurazí ani ti, kteří čtou už léta. Je to pří-
ležitost něco nového se naučit. 

Jak to bude fungovat?
Předpokládám, že z  vyplněných lístků 
zjistíme lidi, kteří mohou číst v 7.30, 9.00, 
10.30 a  18.30. To bude jeden z  vyplňova-
ných údajů – na kterou mši chodíte. Chtě-
li bychom, aby se utvořila na každou ze 
čtyř nedělních mší skupina, která bude 
zajišťovat čtení po dobu jednoho měsíce. 
Domníváme se, že by to mohlo být napří-
klad 5 lidí. Tito už se domluví mezi sebou, 
kdo z  nich bude kterou neděli číst první 
a druhé čtení. Domluví se, kdo bude jejich 
koordinátorem, který zajistí, aby vždy ně-
kdo na mši četl. Nebude tedy úkolem kos-
telnice ani kněze hledat čtenáře. Pokud je 
to nesrozumitelné, zkusím uvést příklad: 
podle odevzdaných lístků budeme vědět, 
že na mši v 9.00 je ochotno číst 20 lidí. Po 
dohodě s nimi z nich vytvoříme čtyři sku-
piny. První skupina bude číst vždy na de-
váté v prosinci, druhá v lednu, třetí v úno-
ru a  čtvrtá v  březnu. V  dubnu se na řadu 
dostane opět první skupina… Styčnou oso-
bou za salesiány bude pro tyto lektorské 
služby P. Josef Kopecký. 

Příprava na biřmování
Letos se přihlásili jen dva zájemci o přípra-
vu dospělých ke svátosti biřmování. Tato 
příprava u  nás proto letos neproběhne. Co 
se týká přípravy dospívajících, psal jsem 
v červnovém Kobylístku, že příští biřmování 
v naší farnosti bude v roce 2021. Je to v člán-
ku, kde popisuji projekt 14+, tedy plán, jak se 
systematicky chceme věnovat věřící mládeži 
v kobyliské farnosti. Při společném plánová-
ní a po připomínkách některých z vás jsme 
udělali změnu. Příprava na biřmování pro 
mládež začne už za rok a biřmování by mělo 
být v roce 2020. Případné další dotazy zod-
povím rád osobně a rád se již teď seznámím 
se zájemci o tuto svátost.

P. Martin Hobza
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Adventní duchovní 
obnova na dvě kola
Tato příležitost ke ztišení a modlitbě bude 
v sobotu 8. prosince a  je otevřená pro ka-
ždého. Po debatě v  pastorační radě bylo 
rozhodnuto, že tentokrát nebude souběžný 
program pro děti a  bude to „na dvě kola“. 
Vysvětlím to. Začneme v  8.30 společnou 
modlitbou růžence, v  9.00 řeknu něco 
k  zamyšlení či rozjímání, do 10.30 bude 
pak čas na osobní či společnou modlitbu, 
následuje druhá promluva, modlitba a  ve 
12 hod bude mše svatá. Nu a potom to zo-
pakujeme: ve 13 hod první promluva, mod-
litba, ve 14.30 druhá promluva, modlitba 
a v 16 hod zakončíme opět růžencem. Do-
polední a  odpolední promluvy budou stej-
né a hlavní myšlenkou bude: „Eliáš uslyšel 
hlas tichý a jemný“ 
(1 Královská 18/12). Domnívám se, že tak-
to umožníme účast i rodičům, kteří nema-
jí hlídání dětí. Mohou se všichni sejít na 
mši svaté a děti si předat. Zpovědnice pro 
osvěžení duše a  farní sál pro povzbuzení 
těla budou stále otevřeny. Těším se na se-
tkání s vámi.

P. Josef Kopecký

Svatomartinský světluškový průvod
Čtvrtek 8. 11. 2018 od 17.00, sraz před 
recepcí Salesiánského centra
Srdečně zveme rodiče s  malými dětmi na 
Svatomartinský světluškový průvod. Se-
jdeme se v 17.00 před recepcí Salesiánské-
ho centra. S  rozsvícenými lampiony (svě-
télky) se vydáme průvodem (cca 800  m). 
Cílem bude venkovní areál Sal. centra, kde 
si cca od 17.30 společně zazpíváme a  po-
těšíme se krátkou scénkou o sv. Martino-
vi. Následovat budou stanoviště s  úkoly 
a možnost opéct si špekáčky u ohně (k dis-

pozici bude chléb, kečup, hořčice a  teplý 
nealko punč; špekáčky si vezměte dle své-
ho výběru sami).
S  Sebou: lampion, baterku nebo jiné svě-
télko, špekáček na opékání. Vstup je volný, 
není potřeba se hlásit. V  případě silného 
deště se akce ruší (v případě pochybností 
volejte 777 182 712). Těšíme se na vás!

Blanka Malcová

Předvánoční úklid kostela 15. 12.
Zvu všechny, kdo mohou pomoci při před-
vánočním úklidu našeho kostela v sobotu 
15. prosince od 9.00. Máte-li nějaký svůj 
oblíbený uklízecí nástroj, můžete ho vzít 
s sebou. Děkuji předem.

P. Martin Hobza 

Dopolední semináře pro 
rodiče (listopad-prosinec)
V  rámci úterních dopoledních seminářů 
proběhnou v listopadu a prosinci následu-
jící setkání:
20.11. Marek Krčál: „Dobré skutky pro kli-

ma aneb jak zmenšit uhlíkovou sto-
pu našich domácností a  ještě při 
tom ušetřit“

27.11. Eva Klimánková: „Výroba advent-
ních kalendářů“

6.12. Martina Švábenická: „Zdobení mi-
kulášských perníčků“

11.12. Jindra Norková : „Vánoční nepapír“ 
aneb tipy, jak zabalit dárky originál-
ně a ekologicky

Hlídání dětí je zajištěno a  je v  ceně semi-
nářů. Setkání proběhnou v  klubovnách 
U  Hrocha a  U  Beránka, vždy od 9.30. Zá-
jemce prosíme o přihlášení na kontaktech 
níže.

Eva Klimánková
eva.klimankova@strediskokobylisy.cz

777 182 712 
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Kurz přípravy na přijímací zkoušky
Také v letošním školním roce 2018/19 ote-
víráme Kurz přípravy na přijímací zkouš-
ky na osmiletá gymnázia. Kurz se skládá 
celkem ze třinácti lekcí (vždy 2x2 vyučo-
vací hodiny matematiky a českého jazyka) 
a  je zaměřen na zvládnutí jednotných při-
jímacích zkoušek Cermat. Kurz bude pro-
bíhat od 7. 1. 2019 každé pondělí od 15.00 
do 18.15 v  prostorách Salesiánského stře-
diska mládeže až do termínu přijímacích 
zkoušek v dubnu 2019. Cena je 3.000 Kč/13 
lekcí. Přihlašování probíhá na webových 
stránkách střediska (www.strediskokoby-
lisy.cz). Bližší informace na:

blanka.malcova@strediskokobylisy.cz.
733 143 069

Blanka Malcová

Jeden dětský dárek navíc
Milí farníci, ve spolupráci se sociálním 
odborem městské části Praha 8 máme 
znovu možnost udělat radost vánočním 
dárkem některému dítěti z  Prahy 8 ze 
sociálně slabších rodin. Na dětské vý-
věsce u zpovědnic bude od neděle 18. 11. 
2018 k  dispozici seznam dětí, kde bude 
uvedeno jméno dítěte, věk a  jeho přání. 
Hodnota dárků je určena většinou na 1 
000,- Kč. Prosíme vás, kdo byste chtěli 
tímto způsobem některé z  dětí potěšit, 
abyste se co nejdříve do seznamu zá-
vazně zapsali. Aktuální přehled přání 
bude po 18. 11. k  dispozici k  nahlédnu-
tí v elektronické podobě i na odkazu Je-
den dětský dárek navíc 2018, který na-
leznete na farním webu. Zabalený dárek 
označený jménem a  věkem dítěte ode-
vzdejte prosím po předchozí telefonické 
domluvě ve farní kanceláři v  týdnu od 
neděle 9. do 16. prosince 2018. Následně 
budou dárky předány pracovníky sociál-

ního odboru městské části do konkrét-
ních rodin. Převzetí dárků bude potvr-
zeno podpisy rodičů. 
V  tabulce je také možnost závazně se 
zapsat a  uhradit poukázku na 1000,- 
Kč. Tento slevový kupon bude poskyt-
nut vybraným dětem Salesiánského 
střediska mládeže k  úhradě části kur-
zovného vybraného kroužku či tábora, 
které by byly pro děti jinak finančně ne-
dostupné. Částku 1000,- Kč prosím za-
šlete na účet Střediska mládeže č. 27-
7436400277/010, do poznámky uveďte 
„Dárek navíc“, a to do 17. prosince 2018. 
Děkujeme všem, kdo se rozhodnete udě-
lat radost dětem a  podílet se tak na ta-
jemství Vánoc. 

Kateřina Jelínková
kontaktní osoba, správa seznamu dárků

k.jelinkova@gmail.com, 721 863 552

Tomáš Redlich
Pastorační asistent, farní kancelář

farnost.kobylisy@sdb.cz
283 029 141, 777 053 394

Tříkrálová sbírka
Děkujeme všem, kteří se v loňském roce 
zapojili do Tříkrálové sbírky. V  roce 
2019 se naše farnost opět zapojí do Tří-
králové sbírky, kterou pořádá Arci-
diecézní charita Praha.
Aktuálně hledáme lidi ochotné vést sku-
pinky koledníků. Koleduje se obvykle 
v odpoledních hodinách. Pokud byste se 
chtěli zapojit do sbírky v  naší farnosti, 
kontaktujte nás na email:
t r i k ra lovasbi rka .kobyl isy@ema i l .cz 
nebo telefon: 721152564. Za organizační 
tým 

Ondřej a Helena Triebeneklovi
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Klub seniorů zve
4. listopadu: 
  Návštěva hřbitova v Kobylisích
18. listopadu: 
  Zazpíváme si s  harmonikou Milana 

Miškaříka
2. prosince: 
  Výstava Pana Janáka, východočeský 

kraj
16. prosince: 
  Duchovní obnova a vyprávění

Čas a  místo budou oznámeny včas, sle-
dujte prosím ohlášky při nedělních bo-
hoslužbách. Změna vyhrazena. Případný 
náhradní program bude vždy připraven.

Eva Kuchařová, Anežka Radinová

Živý růženec
Setkání společenství živého růžence bude 
26. listopadu a 10. prosince po večerní bo-
hoslužbě.

Na všechny se těší
Ludmila Růžičková

Pozvánka na výstavu: Poutní 
místa a sakrální stavby 
Královéhradeckého kraje 
na starých pohlednicích 
Po roční odmlce opět srdečně zvu zájemce 
na společné setkání, při němž se tentokrát 
blíže seznámí prostřednictvím starých 
dobových pohlednic a  svatých obrázků 
s  poutními místy a  sakrálními stavbami 
Královéhradeckého kraje. Výstava spojená 
s prezentací se koná ve farním sále v rám-
ci aktivity klubu seniorů o první adventní 
neděli, tj. dne 2. 12. 2018 od 14.00 hod. 

Jiří Janák

Kaše dobrá, ale každý 
den bych to nejedl… 
To byla reakce některých farníků, když na 
misijní neděli při agapé ochutnali kaši Li-
kuni Phala. Jiným ale moc chutnala, přišli si 
přidat i několikrát. Snědlo se úplně všechno. 
Překvapením bylo, kolik takové jídlo stojí. Je-
den oběd pro hladovějící dítě v Africe se dá 
pořídit za 2 koruny. Je to také díky obrovské-
mu množství dobrovolníků, kteří s  Mary-
's Meals pomáhají. A dokáže to opravdu ka-
ždý. Ostatně jak si někteří z  nás při vaření 
a rozdávání kaše sami poprvé vyzkoušeli. 
První víkend v  prosinci budeme rozdávat 
kaši na Staroměstském náměstí. Tam bude-
me taky vybírat peníze. Tak nám držte pal-
ce! Můžete se příjít podívat nebo se klidně 
i přidat.

Marek Polášek 

Karneval 2019
Rádi bychom Vás informovali o  termínu 
konaní dětského „filmového“ karnevalu - 
budeme se 
na Vás těšit v  neděli 3. 2. 2019 od 14.00 
hod. v  tělocvičně a  přilehlých prostorách 
Salesiánského střediska. A  když tedy fil-
mový, tak téma je jasné, přivítáme všechny 
masky týkající se filmu.

Těšíme se na Vás!
Přípravný tým karnevalu

Farní ples 2019
Naši milí farníci, ráda bych vás pozvala na 
farní ples, který se bude konat 19. ledna 
2019 od půl osmé v Kulturním domě Ládví. 
Věřím, že ples prožijeme v radosti, protan-
číme střevíce a  náš jásot dolehne až do 
nebe.Těšíme se na vás!

Za plesový tým Markéta Tůmová 
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Kurz Zacheus
Milí farníci, v lednu 2019 vás zveme na 
Kurz Zacheus. Jeho cílem je proměna 
člověka z  pasivního křesťana v  učed-
níka Kristova, odpovědného za svět 
kolem sebe. Určen je všem, kdo chtě-
jí prohloubit praktické žití křesťanství 
v každodenním životě. Kurz Zacheus se 
zrodil v prostředí Komunity Emmanuel 
ve Francii.
Kurz se skládá z osmi přednášek v měsíč-
ním rytmu. Posluchač pak dostane materi-
ál pro práci na doma. Jeho úkolem je měsíc 
se zabývat předneseným tématem, při-
čemž se v polovině měsíce má sejít s ostat-
ními účastníky ve skupině (nejlépe ve sku-
pině asi osmi lidí; z  přednáškové skupiny 
lze tedy vytvořit i více skupinek) a výsled-
ky práce konfrontovat. Práce spočívá v jed-
noduchých denních úkolech a modlitbách, 
které jsou dány úkolovými listy a kterých 
je během měsíce asi patnáct (po poslucha-
či vyžadují během těchto patnácti dní vždy 
asi třicet minut času).

Témata přednášek:
1) Aktéři stvoření (Stvořitel stvořil člově-

ka ke svému obrazu, tedy jako tvůr-
ce. Člověk má tedy svou prací rozví-
jet stvoření a pokračovat v něm.)

2) Ve službě obecnému dobru (Člověk 
se podílí na stvoření tehdy, pokud 
je jeho činnost ve službě obecnému 
dobru; obecné dobro je základní ka-
tegorie sociální nauky církve.)

3) Spravedlivé nakládání s  majetkem 
(Podílí-li se člověk na stvoření ve 
službě obecnému dobru, vytváří ma-
jetek. Je nezbytný, je nám svěřen: jak 
s ním nakládat a  jak při jeho použí-
vání žít správně?) 

4) Přednostní volba pro chudé (Ve spo-
lečnosti vždy budou chudí. V čem je 
nezbytná pomoc chudým a  slabým, 

aby se činnost ve stvoření realizova-
la plným způsobem?)

5) Uplatňování autority (Je-li činnost člo-
věka podílením se na stvoření ve 
službě obecnému dobru, vždy bude 
zapotřebí, aby zodpovědně uplatňo-
val autoritu a  zároveň byl autority 
poslušen.)

6) Subsidiarita a  participace (Dva zá-
kladní principy spravedlivého uspo-
řádání společnosti. Každý křesťan je 
za společnost kolem sebe zodpověd-
ný a je povinen ji budovat.)

7) Jednota a  svoboda (Každá společnost, 
má-li být spravedlivá a  funkční při 
usilování o  společné dobro, musí 
usilovat o  vytváření jednoty v  růz-
nosti, za současného zachování svo-
body všech členů.)

8) Umění křesťanského života (Závěreč-
ná shrnující přednáška. Jejím před-
mětem je rozvinutí Ježíšových slov 
„Já jsem cesta, pravda a  život“ a vý-
klad epizody o  Ježíšově setkání se 
Zacheem, který je symbolem tohoto 
kurzu.)

Přednášky jsou ve dvou blocích, v  zimě 
a  na podzim s  letní pauzou. Nejedná se 
o  kurz o  sociální nauce církve, nýbrž 
o  kurz proměny člověka v  odpovědné-
ho křesťana dnešní doby, následujícího 
Krista. Je nezbytné, chceme-li naši církev 
a společnost proměňovat, abychom se pro-
měňovali především sami.
Zájemci se mohou přihlašovat na farním 
webu, kde budou uvedeny i další informa-
ce. Pokud byste chtěli pomoci v organizač-
ním týmu, můžete napsat na farní e-mail 
a domluvit se s Tomášem Redlichem.

P. Martin Hobza
www.terezicka.cz

farnost.kobylisy@sdb.cz
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Úpravy před kostelem
Předpokládám, že ve chvíli, kdy čtete toto 
číslo Kobylístku, je před kostelem odstra-
něn živý plot. Snad proběhla plánova-
ná brigáda v sobotu 3. 11. Vím, že někteří 
z vás nesli s nelibostí toto rozhodnutí pas-
torační rady. Vím, že zeleň je velmi potřeb-
ná a užitečná. Nicméně se mi vybavuje Je-
žíšův výrok o sobotě, která je pro člověka 
a  ne člověk pro sobotu. Zrovna tak jsem 
přesvědčen, že živý plot, který měl dopl-
nit krásu našeho kostela, zestárl a přeros-
tl. Místo aby kostel krášlil, tak ho skrýval. 
Věřím, že časem zmizí i  zděný plot před 
kostelem a  odstraněný živý plot bude na-
hrazen novým, nižším. Tyto úpravy jsou 
konzultovány s architektem našeho koste-
la, panem Maškem. Mám veliké přání, aby 
okolojdoucí lidé kostel nejen viděli, ale aby 
jím byli osloveni, přitahováni, aby v  něm 
nalezli zázemí a místo setkání s Bohem.

P. Martin Hobza

Oslava Ježíše Krista Krále - 
Pozvánka do sváteční oratoře
Milí přátelé, v  neděli 25. listopadu od 15 
do 18 hod. tentokrát prožijeme ve sváteční 
oratoři nejen tradiční radost ze společných 
her a modlitby v duchu Dona Boska.
Tento den budeme slavit Ježíše Krista Krá-
le. A  protože jde o  církevní Silvestr, čeká 
nás silvestrovská zábava s  živou hudbou, 
a ne jedním překvapením pro malé i velké, 
s dětmi i bez dětí.
Tradiční venkovní fotbal a  hokejbal (při 
dobrém počasí i volejbal), uvnitř horolezec-
ká stěna ani ping-pong nebudou chybět. 
Budete-li moct, uvítáme cokoliv ke společ-
nému občerstvení, pití bude zajištěno.

Na společně strávený čas se těší
P. František Blaha, Zamborští, Novákovi, 
Mihalcovi, Kratěnovi, Dingovi, Smítalovi, 

Kubínovi, Blažkovi, Tomiczkovi & další

Diecézní setkání ministrantů
Milí ministranti, zveme vás na letošní se-
tkání ministrantů naší arcidiecéze s  ot-
cem kardinálem Dominikem Dukou.
Kdy? V sobotu 10. listopadu 2018
Kde? V  prostorách arcibiskupství a  v  ka-
tedrále V+V+V.
Co nás čeká? – společná mše svatá v kated-
rále v  10.00 s  otcem kardinálem Domini-
kem Dukou, na kterou jsou zváni i rodiče. 
Dále nábor mezi hradní hasiče :-) , poznání 
nových kamarádů z jiných farností naší ar-
cidiecéze. Více na www.apha.cz/aktuality-
-ministranti.
Sraz? V  sobotu 10. 11. 2018 v  8.00 hod. 
před recepcí salesiánského centra.
Návrat? Večer okolo 17.00 hod. tamtéž. 
Co s  sebou? Ministrantské oblečení, 
opendcard nebo 2x lístky na metro, kartič-
ku zdravotní pojišťovny (stačí její kopie), 
dostatečně teplé oblečení (mše sv. bude 
v  chladné katedrále), malou svačinku, 
pití, příspěvek 50 Kč na oběd, papírek s in-
formací od rodičů, zdali jdete domů sami 
nebo si vás vyzvednou. Kontaktní osoba: 

P. Pavel Šimůnek SDB
776 700 411

Tvoření adventních věnců
Srdečně zveme všechny zájemce na tra-
diční Tvoření adventních věnců, které 
proběhne v sobotu 1. 12. 2018 od 9.00 – 
12.00 ve farním sále. Veškerý potřebný 
materiál na věnce bude k  dispozici. Sou-
běžně s  výrobou věnců se uskuteční ad-
ventní tvoření pro děti. V  průběhu akce 
bude možnost nechat si věnce požehnat. 
Na seminář je potřeba se předem přihlásit 
a  objednat se na konkrétní hodinu. Kon-
takt: 

Blanka Malcová
blanka.malcova@strediskokobylisy.cz

733 143 069 
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Jak proběhlo Setkání rodičů dětí 11-17 let (Co s pu-
berťákem?)
Děkujeme všem, kteří se akce zúčastnili, 

a  také moc díky těm, kteří vyplnili po 
setkání zpětnou vazbu. Z  dotazníků vyply-
nulo, že rodiče ocenili možnost setkat se 
s  vedoucími aktivit, či se seznámit osobně 
s detaily programu 14+. Potěšilo je, že se ně-
kdo zajímá o jejich starosti při výchově dětí 
v kritickém věku. Při diskuzi zazněla výzva 
a  povzbuzení k  větší komunikaci a  otevře-
nosti ze strany rodičů k osobám zodpověd-
ným za mládežnické aktivity a podněty, jak 

překonat náročné období, i výzva k větší vší-
mavosti nás všech k těm, kteří se z různých 
důvodů mohou někdy v našem společenství 
cítit osamoceni, a to bez ohledu na věk. Pře-
hled všech aktivit pro děti staršího školního 
věku a  mláde-že v  Salesiánském centru je 
umístěn na farním webu v aktuálním člán-
ku a také v rubrice Život farnos-ti - Mládež, 
skauti. Podobné setkání se budeme snažit 
zorganizovat opět za rok v září. 

Za organizátory Lucka Ortiz

Bazar news
Dovolte mi opět pár novinek z farního ba-

zárku.
Předně chci poděkovat za pěkné stručné 
ocenění bazárku v  předchozím čísle Koby-
lístku Martinu Hobzovi. Je pro nás důležité, 
že tuto aktivitu podporuje.
Celkový finanční výtěžek byl opět rekordní 
a  nakonec se vyšplhal na 18300 korun. Ty 
byly předány Salesiánskému středisku na 
účel přestavby vstupních prostor. Do bu-
doucna bychom byly rády, aby finanční vý-
těžek ještě vzrostl a  převážil nad zbylými 
věcmi.
Zbylé oděvy a další potřeby pro děti putova-
ly do azylového domu na Praze 7 a na Praze 
3, do Komu-nitního centra Hrubého na Lá-
dví, kojenecké oděvy nejmenší velikosti do 
porodnice U  Apolináře, vhodné hračky do 
Domova Alzheimer v  Roztokách. Největší 
část včetně autosedaček a kočárků od-vez-

la Diakonie Broumov. Omlouvám se tímto 
za opožděný odvoz, kvůli kterému byly po-
zůstatky bazárku v průjezdu déle, než bylo 
v plánu.
S Diakonií Broumov budeme spolupracovat 
i v budoucnu. Možná vás zaujme informace, 
že pokud máte větší množství zbylých oděvů 
či dalších věcí, včetně nádobí, má Diakonie 
sběrné místo na Čer-ném Mostě v Doležalo-
vě 1021. Nemusíte tedy čekat až do dalšího 
bazárku, ale věci můžete odvézt i sami. 
Nakonec chci opravdu velmi poděkovat ce-
lému týmu pomocnic a  spoluorganizátorek 
z  řad koby-liských maminek, protože tako-
vouto akci by opravdu jeden člověk nezvládl. 
Příště se uvidíme opět na jaře, a  to 8., 9., 
a 10. 4. 2019.
Zatím přeji krásné listopadové dny všem!

Štěpánka Syrová

Výlet rodin

I přes nízkou účast výletníku byl výlet s ro-
dinami opět povedený. Cestou z Libice do 

Poděbrad jsme stihli mši svatou u  sousoší 
svatého Vojtěcha a svatého Radima. Pěško-
bus v lehce chladnějším, ale příjemném po-
časí podél řeky s občerstvením a zastávkou 

na dětském hřišti měl též úspěch. A  cestu 
zpátky do Prahy rychlíkem nakonec přežili 
i všichni naši spolucestující. 

Lenka Altmanová
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Sláva nazdar výletu…
...už jsme tady. Loňští dobrovolníci si už 
nějakou dobu užívají domova. Přesto si ale 
našli čas, aby se znovu sešli a  společně se 
zamysleli nad svým velkým životním zážit-
kem – dobrovolnic-kou službou.
5. – 7. října 2018 proběhl na faře ve Zdicích 
hodnoticí víkend našich dobrovolníků. Spo-
lu se supervi-zorem Radomírem Kuchařem 
uzavřeli svou službu. Strávit celý rok v  ci-
zím prostředí, v  extrémních podnebných 
podmínkách, to samo o  sobě není jen tak. 
A když máte navíc na starost třeba 80 dětí 
ve třídě a chcete je anglicky učit matemati-
ku, nebo se staráte o děti z ulice, které jsou 

zanedbané a ne-šťastné, je to obrovsky těž-
ké. Správně zpracovat takovou zkušenost, 
uzavřít ji a odevzdat Pánu Bohu, není snad-
né. Dobrovolník během děkovné bohoslužby 
přinesl k  oltáři růži a  spolu s  ní odevzdal 
všechny radosti i  trápení do nejlepších ru-
kou. Teď už tihle skvělí mladí lidé můžou jít 
v  životě dál, obohacení o  nenahraditelnou 
zkušenost. Díky všem, kteří se na naší spo-
lečné práci podílejí modlitba-mi a  finanční 
podporou. Vážíme si vaší pomoci.

Hustopřísné začátky v Didie
Renata Szpyrcová dorazila do Didie v Tanzanii. Jako ostatní dobrovolníci se i ona snaží 
vyrov-nat se zcela novými životními podmínkami. Jak by se vám líbil budíček ve 4.30?

První okamžiky v Tanzanii a hned samá pře-
kvapení. Je časné ráno, slyším, jak někdo 
mlátí klackem o kbelík - ano, i tak se dá pro-
bouzet celé středisko! První společná mod-
litba, snídaně (musím dodat, že jídlo tady je 
opravdu chutné). Připojila jsem se k  Luka-
sovi (německý dobrovolník, který je tady už 
měsíc) a spolu učíme informatiku a počítače 

(no, já hlavně pozoruji a  chytám inspirace, 
jak na to). Vyučuji angličtinu, která je ale 
zaměřená hlavně na čtení a procvičování vý-
slovnosti. Otec Vincent (nový rektor středis-
ka) mi dává čas a možnost výběru, kde bych 
chtěla pomáhat a co bych chtěla dělat. Hned 
při prvním rozhovoru mě ujišťuje, že i  "je-
nom" má přítomnost tady je důležitá a vzác-

ná. Studenti jsou někdy 
déle než tři měsíce mimo 
domov a potřebují si po-
povídat, cítit, že má o ně 
někdo zájem.
Celý dopis od Renči si 
můžete přečíst na www.
adopcenablizko.cz
Hodně radostných chvi-
lek, které zpříjemní 
sychravé podzimní dny, 
přeje

Tým Sadby

 Sledujte články a dopisy 
našich dobrovolníků na 
www.adopcenablizko.cz

www.sadba.cz, www.
adopcenablizko.cz 
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Záškodní
Když už se nám dostalo milé pocty před-

stavit naši rodinu v této rubrice, rádi by-
chom to využili k poděkování naší farnosti. 
Zatím jsme určitě více dostali, než jí dali.
Naše rodina čítá tři dospělé (Vojta, Jitka 
a babička Pavla) a tři děti (Marie/Mája (11), 
Kristina/Tina (9) a Dominika/Niky (6)) a do 
Prahy jsme přišli z daleké Moravy. Upřímně 
doufáme, že nejsme žádní „záškodníci“ 😊. Na-
víc - můžete a  nemusíte tomu věřit- jakýsi 
náš prapředek chodil do lesa za škod-nou, 
byl tedy obyčejným polesným…
Naší první rodinnou zastávkou byla od roku 
2006 strašnická farnost, kde jsme měli 
svatbu a  nejstarší Mája zde byla 
pokřtěna. Za moc vděčíme páteru 
Honzovi Balíkovi, který nás ke svá-
tosti manželství připravoval a stal 
se pak součástí nejen „veřejné čás-
ti obřadu“, ale i té soukromé.
Do roka jsme se ale přestěhovali 
do Kobylis a naším novým „domo-
vem“ se stala sv. Terezička. Děti 
tady byly postupně pokřtěny (za 
pátera Brtníka), začaly chodit do 
skvělé křesťanské třídy MŠ Na 
Pře-sypu, pak začaly navštěvovat 
hodiny náboženství (pod vedením 
„Tomáška“ Redlicha) a  starší dvě 
už pod vedením pátera Hobzy do-
šly i k prvnímu přijímání. Konečně 
se k  nim nedávno připojila i  ma-
minka…
Hlavně díky našim dětem jsme se 
přirozenou cestou seznámili se 
spoustou mladých křesťanských 
rodin, ale poslední dobou se sna-
žíme aktivněji přispět do dění far-
nosti. Možná nás potkáte na Tři 
krá-le, jak někde vyzpěvujeme, 
možná v  Kobylístku narazíte na 
dětský příspěvek od našich dcer; 

podíleli jsme se na organizaci letošní Noci 
kostelů (hlavně části pro děti), a protože nás 
tato akce těšila a potkali jsme při ní skvělé 
lidi, příští ročník už chystáme…
Možná nás potkáte na některé z nedělních 
mší svatých (časy střídáme dle víkendové 
náplně) nebo na některé z  akcí Terezičky. 
Těšíme se na nové známosti. Ale hlavně dě-
kujeme všem, kdo věnují svůj čas práci pro 
farnost a  obohatili tak životy nás i  našich 
dětí a doufáme, že to v budoucnu dokážeme 
splatit.

Záškodní
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Každý nemůže zpívat, ale každý si může zazpívat…
Rozhovor na listopad se mi opět komplikoval. Nevím proč vždycky listopad! A potom, 
jak z čistého nebe, se v kostele objevila Jarmila Žilková a byla jsem s ní seznámena. 
Díky! Setkání bylo krátké, telegrafické, ale v mžiku jsme se domluvily na rozhovoru 
a probraly trápení s orchidejemi. Jarmila mi slíbila, že poradí jak na ně.

Kde jste se narodila?
Narodila jsem se v Brně a žila tam první dva 
roky svého života. Táta potom nastoupil do 
komorního souboru České filharmonie – 
České noneto a potřeboval odejít do Prahy. 
Rodiče proto vyměnili krásný byt v Brně za 
byt v  Praze-Kobylisích, ve Vršní ulici číslo 
21. Nejzazší zážitek z dětství mám právě ze 
stěhování se do Prahy. Máma v té době byla 
v devátém měsíci s mým bratrem, a jak taha-
li těžké almary, začala rodit. V novém bytě 
jsme byli sotva pár hodin, já stála na chod-
bě v domě a z horního patra na mě zavolala 

sousedka, paní Seidlová, kterou rodiče požá-
dali, aby mě pohlídala. Máma prošla kolem 
mě v takových šustivých šatech a pohladila 
mě po tváří. Ten její dotek cítím ještě dnes. 

Přestěhovali jste se do Vršní ulice do 
bytového, nebo rodinného domu?
Přestěhovali jsme se do toho malinkého síd-
liště z  cihlových bytových domů se dvěma 
patry. Tehdy to všechno byly služební byty 
a my bydleli v tramvajáckém domě. Mnoho 
řidičů tramvají, které vyjížděly z  vozovny, 
jsem znala, protože to byli tatínkové mých 

Jak překonávat strach láskou
Již tradiční rekolekce s P. Józefem Augustynem pořádá Pastorační 
středisko od 23. do 24. listopadu 2018 (Kolejní 4, Praha 6).

Téma: „Jak překonávat strach láskou“

Láska nezná strach, dokonalá láska 
strach zahání. (1 Jan 4, 18) 
Kromě přednášek se nabízí možnost osobní 
modlitby před Nejsvětější svátostí nebo vyu-
žití nabídky svátosti smíření či duchovního 
rozhovoru s knězem.
Program bude zahájen v pátek od 18.00 re-
gistrací a v 18.30 slavením eucharistie.
Překlad do češtiny je zajištěn. 
Po zaslání přihlášky obdržíte podrobnější 
informace. 
Účastnický poplatek činí 250 Kč. V ceně je 
občerstvení a uhrazení nákladů pro předná-
šejícího a pře-kladatele. 

Letos P. Józef Augustyn doporučil jako do-
provodný text k  rekolekci knihu s  názvem 
"Intimita a  svo-boda - setkání s  Ježíšem" 
(cena 160 Kč). Knihu je možné objednat přes 
přihlašovací formulář. Po za-placení obdrží-
te daňový doklad elektronicky.
Kapacita sálu je omezená! Zájemci o  re-
kolekční setkání se přihlašují písemně na 
webové stránce níže. 
 

Pastorační středisko Praha
http://www.apha.cz/ps
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si zpívá nějakou lidovou písničku. A  taky, 
jak ji táta objal a  zpíval jí: “Tys láska má“. 
Myslím, že jí tady v  Praze bylo zpočátku 
smutno. Dnes je mámě 94 let a těší se, až si 
přečte tenhle rozhovor.

Máte nějaké vzpomínky i na salesiány?
Můj táta měl bratra Pepíčka a  jeho rodina 
bydlela v Ostravě. Pepíček studoval v Koby-
lisích u salesiánů do 17 let. To byla prvotní 
vazba naší rodiny na salesiány. Pepíček při-
jel jednoho roku na Vánoce domů. Můj táta 
do rodiny přivedl moji mámu, představit 
ji jako nevěstu. Všichni se sešli u  tety Járy, 
mojí milované kmotry. Pepíček přijel z Pra-
hy, přišel tam všechny pozdravit a šel ještě 
do bytu rodičů, že se vykoupe. Už se nevrá-
til ... Pepíček se v  koupelně otrávil plynem 
z porouchané karmy a utopil se ve vaně. Můj 
strýc, sochař Vladimír Grossmann, vysochal 
nádhernou bustu Dona Boska a dal ji Pepíč-
kovi na hrob. To tedy byly moje prvotní vaz-
by na salesiány, které byly velmi intenzivní, 
protože o Pepíčkovi se často mluvilo. Věřím, 
že i to byl důvod, proč táta nestřídal kostely 
a zůstal věrný Terezičce tady u salesiánů. 

Vzpomenete si ještě na další osoby od 
Terezičky z té doby? 
Velmi ráda jsem měla tehdejší varhanici, 
Evu Nachmüllnerovou. Bydlela nad Ro-
koskou a později varhaničila u Panny Marie 
Sněžné a  já za ní celý život chodila na kůr 
zpívat sóla. Také k nám chodili dva mláden-
ci. Jeden se jmenoval Pavel a druhý Jiří Kopic. 
Oba emigrovali, vystudovali a byli vysvěceni 
na kněze. 

Do kolika let jste žila v Kobylisích?
Do patnácti let, než jsem nastoupila na kon-
zervatoř. Rodiče byt v Kobylisích vyměnili za 
byt na Smíchově. Hlavním důvodem bylo, že 
jsme tři v  rodině hráli na hudební nástroj, 
táta, brácha a já. Kobyliský byt se nám stal 

malým. Nad námi v Kobylisích bydlela paní 
Palečková, švadlena, u které šicí stroj drnčel 
od rána do večera. Zřejmě s ní měli rodiče 
gentlemanskou dohodu, že ona může od 
rána do večera drnčet na šicím stroji a my 
zkoušet. Chodili k nám různí význační uměl-
ci, takže jsme často usínali během zkouš-
ky, která se odehrávala ve vedlejším pokoji 
a vůbec nám to nevadilo. Z dětské palandy 
jsem tak měla naposlouchaný široký reper-
toár. Naši žili společenským životem. Někdy 
se i shrnul koberec a tančilo se. Jednou jsem 
se probudila a  šla jsem se podívat do obý-
vacího pokoje. Ve dveřích mi políbil ručku 
krásný pán a  francouzsky mi řekl, že jsem 
petite princess, malá princezna. Roky mi 
tatínek připomínal: „Pamatuj si, že ti ruku 
políbil Jean Pierre Rampal!“ Flétnista, který 
měl koncert na Pražském jaru a hrál na zla-
tou flétnu.

Ve vašem vyprávění stále kroužíme ko-
lem osoby vašeho tatínka.
Táta je autorem pořadu Dřevěná píšťalka. 
Když tátu vyhodili z Českého noneta, přišla 
geniální myšlenka - zpopularizovat nejjed-
nodušší hudební nástroj, zobcovou flétnu. 
Snadno se na ní naučíte písničku a  navíc 
se při hře na zobcovou flétnu děti učí dlou-
hému výdechu, který jim může pomáhat 
při astmatu. Děti táta vyučoval z pódia, na 
každou lekci měl bohatý program, včetně 
minikoncertu. Podmínkou pro přijetí dítěte 
bylo, že výuky se zúčastní i dospělý dopro-
vod – rodič, prarodič. Chtěl, aby si i  rodič 
vzal flétnu a  s dítětem cvičil, byť třeba jen 
deset minut denně. A především si přál, aby 
se v rodinách muzicírovalo. Můžu s pokorou 
říct, že jsem na tuhle tátovu činnost naváza-
la. Vystudovala jsem na pražské konzerva-
toři zpěv a hru na harfu. Svou kariéru jsem 
završila tím, že učím děti hudebku. Moje ses-
tra říká, že doháním to, co táta nestihl. 

kamarádek a spolužaček. Stále si pamatuji 
na pana Havlíka, který pro mě byl hrdinou. 
Když jel tehdy ještě starou tramvají v zimě 
Klapkovou ulicí z  kopce a  potřeboval za-
brzdit, sypal si na koleje písek, který měl 
k tomu účelu v kabině. Měli jsme v Kobyli-
sích krásné dětství, všude byla zeleň a děti 
si hrály bez dozoru mezi domy. Prožila jsem 
tam hezké dětství. V místech, kde dnes stojí 
panelové sídliště, bývala cihelna a pole a sta-
věl se domov důchodců. V  Klíčanské ulici 
jsme měli zahradu, s podmínkou, že na tom 
pozemku budeme stavět. K  tomu se rodiče 
nerozhodli a zahradu nám stát vyvlastnil. 

Všechny domy mezi Vršní a  Horňátec-
kou ulicí byly tramvajácké?
Kdepak. Část těch bytů byla vojenských 
a  část zřejmě policejních, estébáckých, já 
nevím. Dodnes mám jako trauma opakující 
se historku ze školy, kdy jsme se měli posta-
vit a  říct, čím je náš tatínek. Většina mých 
spolužáků říkala, že jejich tatínek je státní 
zaměstnanec. A  já, poslední v abecedě, Žil-
ková, jsem musela před celou třídou vystou-
pit a říct, že můj tatínek je hudebník. Zpra-
vidla následoval výbuch smíchu. Nechápu, 
proč mi doma neporadili, ať také říkám, že 
táta je státní zaměstnanec. Všichni přece za 
minulého režimu byli v jednom pytli. A ještě 
jsme k tomu chodili do kostela, k Terezičce. 
Všichni tady Žilkovy znali. Do kostela jsme 
chodili svátečně oblečení, tatínek s misálem 
v  ruce, do něho zavěšená maminka, kolem 
jsme cupitaly my, děti, v  nedělních šatič-
kách. Z otevřených oken na nás pokřikovali 
sousedé a naši spolužáci a posmívali se nám. 
V té době tady farářoval P. Sedlák. Po mši se 
vyšlo z  kostela, ještě toho původního, tedy 
jinde než dnes a stálo se venku a povídalo. 
Opodál postávali „jako“ nenápadní pánové, 
se kterými se nikdo nebavil a sledovali nás. 
Zpětně svoje rodiče velmi obdivuji, protože 
jejich odvaha naši rodinu dost stála a  oni 

s  tím museli počítat. Tehdy mnozí věřící 
jezdili do kostela raději mimo místo svého 
bydliště, střídali kostely, tak aby je nikdo 
neznal, ale my stále chodili k salesiánům do 
Terezičky. 

Váš tatínek a  s  ním celá rodina si ale 
jeho statečnost odnesla.
Táta byl vynikající flétnista, ale dostal z Čes-
kého noneta výpověď a svoji pozici neobhá-
jil. Nastoupil tedy do SOČRU - Symfonické-
ho orchestru Československého rozhlasu. 
Tehdy jsem ještě nechápala, že můj táta je 
také hrdina. A větší než pan Havlík. Musel 
vědět, že to špatně dopadne. Byl zvaný k vý-
slechům, ale neustoupil. Velmi si ho za to 
vážím. Ovšem můj táta, jak sám říkal, tuhle 
životní šanci proměnil a nesmírně obohatil 
hudební život v  této zemi svou Dřevěnou 
píšťalkou. 

Kam jste chodila do školky a školy?
Do školky jsem nechodila, maminka s námi 
byla doma. Do školy jsem chodila tam, kde 
je dnes umělecká škola v  Klapkově ulici. 
V místech mezi dnešním východním výstu-
pem z  metra a  Kobyliským náměstím stály 
pavilony a  kolem školní zahrada. Na rohu 
byl obchůdeček paní Wágnerové, která 
prodávala mléko a nabírala ho naběračkou 
z  konve. Když jsem se nedávno po letech 
byla podívat na náš dům, zjistila jsem, že na 
rohu u  našeho domu stále roste keř, který 
sázel táta s panem Kabourkem. Pan Kabou-
rek byl význačnou osobou kostela a našemu 
tátovi tuší rozmnožoval noty. Různobarevně, 
krasopisně, malebně a dole připsal vždy ně-
jaké věnování s douškou.

Vy máte hluboké vjemy ze svého dětství.
To mám. Ještě jeden – bydleli jsme v příze-
mí a naše máma vařila oběd, měla otevřené 
okno a zpívala si. Dodnes si pamatuji, jak se 
vracím ze školy po chodníčku a slyším ji, jak 
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Jarmila Žilková, matka 3 dětí a babička v očekávání pátého vnoučete. Nadšená cyklistka, 
milovnice přírody a hlídačka vnoučat.

Co a jak tedy doháníte?
Předávám hudbu dál. Ale vzhledem k věko-
vému průměru mých žáčků vím, že tohle 
by zas můj tatínek „nedal“. Učím v Holešo-
vicích hudebku v centru Ptáček. Mám žáky, 
které jsem poznala v jejich roce a půl a dnes 
už chodí do školy. Malé děti u mě sedí s ma-
minkami, od tří let samy. Seznamuji je s  li-
dovou hudbou, která je základem. Učím je 
písničky, především senzační od Pavla Jur-
koviče na texty Jiřího Žáčka, básničky, občas 
taneček, používáme orffovy nástroje a pou-
štím jim hudební ukázky, které pohybově 
ztvárňujeme. Od pěti let dítěte potom začí-
nám s flétnou. Dnes už na ty svoje nejstarší 
zírám s obdivem, jak jsou úžasně muzikální. 
A to vše pluje na vlně velké, opravdu velké 
vzájemné lásky. Nejde totiž tolik o to, co učí-
te, ale jak to učíte.

A na mezinárodní konzervatoři?
Tam zase učím mladé herce zpívat. Teď 
jsem právě napsala scénář k  literárně-hu-
debnímu pořadu o  Jarmile Novotné, naší 
největší pěvkyni, a o otci a synu Masaryko-
vých. Připravit hudbu, spolupracovat s režií, 
oběhnout techniku, neztrácet nervy a  ope-
čovávat vztahy, to všechno dohromady není 
žádná legrace. 

Může zpívat každý, nebo je k tomu třeba 
talent?
Každá maminka může zpívat a měla by zpí-
vat, i když to neumí, jak říkával můj guru Pa-
vel Jurkovič. Hlavně by svoje dítě měla mít 
na klíně a měla by ho milovat. Jsem šťastná 
a  denně děkuju Pánu Bohu za tu možnost 
umět rozzářit dětskou tvářičku. Ano, to jsou 
Dary Ducha svatého. Jen chvíli trvá, než vám 
to docvakne.

Do hudebky přijímáte všechny děti, 
nebo musí projevit talent?
Letos mám obrovské štěstí a všechny nové 

děti jsou velmi nadané. Zavedla jsem zku-
šební hodiny. Rodiče mají první lekci na 
zkoušku pro sebe a já druhou. Abychom se 
obě strany mohly rozhodnout, zda nám to 
tak vyhovuje.

Čím je zpěv pro vás?
Neřeknu otřepaně, že vším. Priority jsem 
měla srovnané tak, že moje děti vedly. Já si 
vždycky přála být zpěvačka. Ještě v Kobyli-
sích mi táta koupil harfu a chtěl, abych s ním 
začala spolupracovat na jeho koncertech. To 
se těžko odmítá, když vám do pokoje přive-
zou královský nástroj. Vystudovala jsem 
tedy harfu u skvělého profesora Karla Patra-
se, ale pořád jsem pošilhávala po zpěvu. Tak 
jsem si ve čtvrtém ročníku přibrala operní 
zpěv. Jedním zásadním momentem mého 
života bylo setkání s Bohouškem Chlumec-
kým, kamarádem Jaroslava Seiferta. Bohou-
šek pořádal literární večery se začínajícími 
recitátory a  já jsem se občas zúčastňovala 
jako harfenistka. Jednou mi Bohoušek věno-
val singl s Marry O'Hara, irskou zpěvačkou, 
která se doprovázela na harfu. Něco pro nás 
tehdy neobjeveného. Začala jsem tedy svůj 
zpěv doprovázet hrou na harfu a Petr Eben 
mi jednou přinesl k rodičům Truvérské pís-
ně. Ty mnohokrát zazněly na našich koncer-
tech s tatínkem a vysílali je často v rozhlase. 

Od té doby jste se profesně věnovala už 
jen zpěvu?
Postupně jsem převzala repertoár tátových 
bývalých zpěvaček, ten, který jsem znala 
z  palandy a  roky jsem byla otcovou umě-
leckou partnerkou na pódiu. Nastoupila 
jsem do sboru Národního divadla, zazpívala 
a  zatančila jsem si mnohokrát „Mám zlaté 
vlásky mám“ z Rusalky, Barberina z Figaro-
vy svatby, při které jsem hledala ztracenou 
jehlu na jevišti ve Stavovském divadle. Měla 
jsem hlas, zjev, ambice … Nikdy jsem však 
kvůli svým občanským postojům nezískala 

sólistickou smlouvu. Soudruzi očekávali, 
že buď vstoupím do strany, nebo podepíšu 
spolupráci s StB. Rok mě zvali na výslechy 
a nabízeli mi spolupráci výměnou za mnou 
vyhlíženou smlouvu. Nic jsem nepodepsala. 
Zas tak těžké to nebylo, Duch svatý stál při 
mně. To jsem ale tehdy netušila.

Pomyslela jste někdy na emigraci, když 
jste měla možnost cestovat?
Ani na minutu! Já tuhle zem a lidi v ní velmi 
miluju! Pán Bůh měl pro mě jinou, mnohem 
krásnější cestu. Natočila jsem bezpočet po-
řadů v televizi, rádiu, na desky. Dostala jsem 
příležitost zpívat sólové party, především 
Mozarta, získávala jsem ceny na soutěžích 
a  k  tomu jsem ještě stihla porodit několik 
dětí. Měla jsem skvělé babičky. Moc jim 
děkuju. Patnáct let jsem byla členkou Praž-
ského komorního sboru, který se věnoval 
madrigalovému zpívání. To mě bavilo víc než 
opera. S  tímto špičkovým souborem jsem 
procestovala celý svět. Třetinu roku jsem 
strávila venku. Život byl neuvěřitelně krás-
ný! Dělala jsem, co mě nejvíc bavilo, a měli 
jsme fajn partu. Nikdo mě neomezoval. Bylo 
to obrovské požehnání. Vlastně jsem ráda, 
že jsem se netrápila třeba Prodanou nevěs-
tou v Ostravě, kterou jsem také zpívala, pro-
tože život bez opery byl mnohem zábavnější.
Pán Bůh mi dopřál setkání s neuvěřitelným 
množstvím skvělých lidí. A dopřává i nadále. 
Mám za co děkovat, od rána do večera. Za 
každou situaci, za každou chvíli. Moje děti 
odrostly a  jsem doma sama. To je náročná 
situace pro každého člověka. Sklízím sice 
ovoce své výchovy a jsem s dětmi v častém 
kontaktu. Zároveň ale mám trochu víc klidu 

pro sebe. A už chápu, že můžu čas, který mi 
zbývá, vyplnit modlitbou, láskou, chválou 
a sdílením dobra. Je toho tolik, čím lze obo-
hatit druhé a tím i sebe!

A jak na ty orchideje, že vám pořád kve-
tou?
Já s nimi právě vůbec nic nedělám a vůbec 
nejsem expert. To, co řeknu, ví každý. Orchi-
deje hlavně nesmíte přelít. Spodek květníku 
nesmí být v  mokru a  kořeny by měly mít 
světlo. Mám je v  trochu větších keramic-
kých květináčích, dají se koupit i průhledné. 
Jednou za čas jim dopřeju lázeň a celé kvě-
tináče ponořím do vody, asi na půl hodiny. 
Potom je vyndám a  nechám vykapat, aby 
v nich nezůstala žádná voda. Taky je rosím 
hnojivem, ale je třeba si vytipovat, kdy si 
potřebují odpočinout. Zpravidla je to po od-
květu. Orchideje mají stát u sebe, ne osamo-
ceně. Asi to mají podobně jako lidé. 

Děkuji za rozhovor.
Olga Lisáková
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SKAUTISKAUTI

Skauti Evropy tě zvou mezi sebe
Dokázat se o sebe postarat. I o ostatní. 

Společnost je plná sobectví, pohodlí, nad-
bytku, nezodpovědnosti, chamtivosti, je 
ovládaná pomíjivými trendy současnosti 
a činí povrchní soudy. Dává na laciné pozlát-
ko, nikoliv na opravdovost. 
Bojíte se, aby to vaše děti v této době zvlád-
ly, aby zůstaly samy sebou, byly schopny po-
znat pravdu, byly si vědomy toho, že ničeho 
dobrého v životě člověk nedosáhne snadno? 
Naučíme vaše děti v dnešní době obstát, po-
znávat pravdu, stát si za svým, aby se nebály 
náročného života. Naučíme je odpovědnosti 
za sebe i za druhé. Věříme, že každý člověk 
byl stvořen Bohem a má své vlastní osobní 
a jedinečné poslání. Toto poslání pomůžeme 
vašim dětem v rámci skautské výcho-vy po-
znat, a v duchu pěti cílů skautingu (zdraví, 
praxe, charakter, služba, Bůh) i rozvinout.
Otevřený a  propojený svět vyžaduje sebe-
vědomé jedince. V  pravém smyslu slova. 
Člověk obstojí, když rozumí svému cíli, žije 
svoje ideály, důvěřuje Bohu. Pak si může do-
volit být otevřený. Pak se nemusí bát "nové" 
civilizace. A pak je prospěšný svému okolí. 
Co jsme zač? Jsme Skauti Evropy. Do Česka 
přinášíme trochu jiný skauting, než na jaký 
jsme zde byli zvyklí. Jsme skautskou organi-
zací, kde je kladen důraz také na křesťanské 
hodnoty a principy. Jsme trochu jiní navenek 
i uvnitř – od krojů, ale také svými zásadami.
Vracíme se ke kořenům, neboť prosazujeme 
styl zakladatele skautingu Baden-Powella 
v duchu toho, že „skauting je výchova obča-
nů v lesní škole“. Život v přírodě je vynikající 
školou, která rozvíjí fyzickou zdatnost, prak-
tické dovednosti, formuje charakter a ducha 
služby, a tak vychovává dobré členy společ-
nosti.
FSE skauting je „přírodní“, ale příroda je 
prostředím, ve kterém se skautská výchova 

odehrává, a ne ideálem života. Jinak řečeno, 
náročným životem v přírodě Skauti Evropy 
vychovávají pro život „v civilizaci“. Z Baden-
-Powellovy jednoduché, ale geniální myšlen-
ky, vychovávat mladé mladými vyplývá větší 
samostatnost pro družiny.
Rádci družin mají skutečnou odpovědnost 
za své družiny, jsou hlavními postavami ce-
lého hnutí. Druži-na je pak svébytná „skaut-
ská rodina“, která táboří v  jednom stanu, 
sama si vaří, atp. Baden-Powell zdů-razňuje 
především výchovu dobrých občanů, připra-
vených pomoci své vlasti, a to nejen v přípa-
dě války, ale zejména zapojením se do života 
společnosti.
Pro Skauty Evropy, jak už ze samotného ná-
zvu vyplývá, je charakteristický evropský 
rozměr. Chceme vychovávat dobré vlas-
tence, kteří si ale budou současně vědomi 
společných kořenů evropské křesťan-ské 
civilizace, bez které by žádný z evropských 
národů nebyl tím, čím je. Vyjadřuje to druhý 
ze skaut-ských principů: „Skaut je věrný své 
vlasti a  zasazuje se o  svornou a  bratrskou 
Evropu.“ Stejně tak i po-jetí disciplíny a role 
vůdce je založena na vzájemné důvěře, dob-
rovolné ochotě mladšího nechat se vést 
starším a zkušenějším.
Zaujali vás Skauti Evropy, chcete se o nich 
dozvědět víc? Napište nám na skautky.evro-
py@seznam.cz.

David Daniel
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Pravidelné bohoslužby 
 neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba
   11.00  v kapli sv. Kláry, eucharistická bohoslužba
   16.30   v kostele Stětí sv. Jana Křtitele, Dolní Chabry, 
     eucharistická bohoslužba
 středy 17.00  eucharistická bohoslužba pro děti
 po - so 6.15  ranní chvály
   6.30, 18.30 eucharistická bohoslužba (v úterý večer pro mládež)

Ve všední dny večer se zpovídá vždy půl hodiny před mší svatou (18.00 - 18.25).
V neděli dopoledne se zpovídá vždy půl hodiny před každou mší, a je-li třeba, i v jejím 
průběhu. V neděli večer se zpovídá jen před mší svatou od 17.45 (17.45 - 18.25).

Stránku dětem připravil Egon Redlich

Příležitost ke svátosti smíření

Který svatý slaví svátek v  listopadu 
a  říká se o  něm

, že jezdí na bílém
 

koni? Najdete ho v  kalendáři 11. 11. 
Obrázek m

ůžete vym
alovat.

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:
Pondělí  6.30  P. Martin Hobza
   18.30  P. František Blaha

Úterý  6.30  P. František Blaha
   18.30  P. Josef Kopecký nebo P. František Blaha 

Středa  6.30  P. Josef Kopecký
   17.00  P. Martin Hobza nebo P. Pavel Šimůnek – pro děti
   18.30  P. Jan Vývoda 

Čtvrtek  6.30  P. Pavel Šimůnek 
   18.30  P. Josef Kopecký

Pátek  6.30  P. Milan Mihulec
   18.30  P. Martin Hobza

Sobota  6.30  P. Josef Kopecký nebo P. Pavel Šimůnek
   18.30  P. Milan Mihulec, mše svatá s nedělními texty

Neděle  7.30, 9.00, 10.30, 18.30 
     celebranti se nepravidelně střídají 



liché pondělí 19.15 – 20.45 Hovory o Bibli, Jaroslav Schrötter, místnost Emauzy
sudé úterý 19.15 – 20.45 Setkávání nad texty papeže Františka, Josef Fiřt, místnost Nazaret
každý čtvrtek 19.00 – 19.30 Eucharistická adorace, kostel 
1. čt v měsíci  19.30 – 22.00 Eucharistická adorace noční, kostel 
1. pá v měsíci  17.00   Adorace, příležitost ke svátosti smíření, večer přijímání pod obojí 
2. pá v měsíci  19.00 – 20.00 Rozjímání nedělních textů Písma, Emauzy
každý pátek  18.00   Růženec za mír, pronásledované křesťany a ty, jimž je svěřena moc
soboty večer 18.30  Mše svatá s texty z následující neděle

Listopad
4. ne 14.00 Klub seniorů: Návštěva hřbitova v Kobylisích
  14.30 Drakiáda, Velká skála, při výrazné nepřízni počasí se nekoná 
5. po 19.10 Setkání rodičů dětí, příprava na první svaté přijímání, kostel
6. út 18.30 Úterky u Terky, 1. Úterek (P. Heryán), kostel a farní sál
8. čt 17.00 Svatomartinský světluškový průvod, sraz u recepce domu SDB
10. so 8.00 Diecézní setkání ministrantů
   Florbalový turnaj SHM, Uhříněves
  16.00 Večer důvěry, biblický úvod, diskusní skupinky (mladí 15–35 let)
  19.30 Večer důvěry, modlitba se zpěvy z Taizé otevřená všem, kostel
18.  ne  Jeden dětský dárek navíc, seznam dárků u dětské vývěsky
  14.00 Klub seniorů - harmonika Milana Miškaříka, farní sál
20. út 9.30 Seminář pro rodiče, Dobré skutky, kl. U Hrocha (přihláška)
  18.30 Úterky u Terky, 3. Úterek, kostel a farní sál, hřiště
21. st 18.00 Setkání katechetek a katechetů, farní kancelář
24. so 8.30 Kurz první pomoci, prostory Salesiánského centra (přihláška)
25. ne 15-18 Nedělní oratoř na Krista Krále, prostory farnosti a SaSM
   Mimořádná sbírka na proces Areál, rekonstrukce vstupu SC
26.  po 19.10 Živý růženec
27.  út  9.30 Seminář pro rodiče, Adventní kalendáře, kl. U Hrocha (přihláška)

Prosinec
 1. so 9-12 Tvoření a žehnání adventních věnců, farní sál (přihláška)
  18.30 Žehnání adventních věnců při večerní mši svaté, kostel
2. ne 14.00 Klub seniorů: Výstava pana Janáka, farní sál 
3. po 19.10 Setkání rodičů dětí, příprava na první svaté přijímání, kostel
4. út 18.30 Úterky u Terky, 1. Úterek, Žít Laudato si (S.H. Jarošová)
5. st 17.00 Svatý Mikuláš na bohoslužbě pro děti, kostel
6. čt 9.30 Seminář pro rodiče, zdobení perníčků, kl. U Hrocha (přihláška) 
8. so 8.30 Adventní duchovní obnova, 1. kolo, kostel, farní sál
  12.00 Mše svatá, pro účastníky adventní obnovy 1. i 2. kola, kostel
  13.00 2. kolo duchovní obnovy, stejný program i místo jako dopoledne
9. ne 18.00 Setkání pastorační rady farnosti, Jeruzalém
9.-16. ne-ne  Jeden dětský dárek navíc, sběr dárků dle seznamu dětí, farní kancelář
10. po 19.10 Živý růženec
10.-12. po-st  Vánoce v kostele, program pro děti 3. – 5. tříd ZŠ, kostel 
11. út 9.30 Seminář pro rodiče, vánoční nepapír, kl. U Hrocha (přihláška)
14.-16. pá-ne  Adventní duchovní obnova ministrantů, Zdice
15. so 9.00 Předvánoční úklid kostela
16. ne 10-12 Adventní, vánoční trhy, farní sál, průjezd kostela
  14.00 Klub seniorů - duchovní obnova
  19.30 Setkání akolytů
17. po 19.20 Chvály se skupinou Kairos, boční kaple
19. st 16.00 Svátost smíření dětí, kostel

FARNÍ AKTIVITY


